
Chodím do práce v Pardubickém kraji 

Tento projekt podpořený z Operačního programu Vzdělávání pro konkurenceschopnost je realizován RRA PK 

(Regionální rozvojová agentura Pardubického kraje) za účelem motivovat žáky při volbě povolání setrvat na území 
Pardubického kraje. Realizace projektu probíhá od 1. 4. 2013 s předpokládaným ukončením do prosince 2014. Cílem 
projektu je vznik inovativní spolupráce institucí počátečního vzdělávání s aktéry na trhu práce. 
Spolupráce probíhá prostřednictvím odborných stáží žáků šitých na míru. Cílovou skupinou jsou žáci předposledních 
ročníků ZŠ na území Pardubického kraje. Stáže budou probíhat ve dvou plánovaných vlnách (tj. ve školním roce 
2013/2014 a 2014/2015). 
Celkový počet žáků účastnících se odborné stáže je v rozmezí 11-15 žáků za školu. 
Prostřednictvím dotazníkového šetření žáci specifikují své priority a předpoklady pro budoucí povolání. Na základě 
vyhodnocení dotazníků jsou vybrány hostitelské subjekty odborných stáží (firmy, organizace, instituce). Rozhodující 
jsou zájmy a koníčky žáků. Stáž je koncipována pro maximálně 3 žáky najednou. Místa a termíny stáží zajišťuje RRA 
PK ve spolupráci s hostitelským subjektem v době školního vyučování, délka stáže je 2-6 hodin. Program 
s předstihem připravuje hostitelský subjekt ve spolupráci s RRA PK. 
V červnu 2013 RRA PK doručila naší škole obsáhlé dotazníky mapující zájmy, koníčky dětí, které následně vyhodnotila 
a dle výsledků zajistila odborné stáže šité na míru u hostitelských subjektů na území Pardubického kraje. Škola je 
s předstihem informována o termínu a místě konané stáže včetně podrobného programu a rozsahu stáže. RRA PK 
zajišťuje přepravu na místo stáže a zpět na adresu školy. 
Účast žáků v projektu je bezplatná. Náklady spojené s průběhem stáží hradí RRA PK. 
 
Na naší škole byl mezi žáky osmého ročníku o stáže velký zájem. Díky vstřícnosti hlavního pořadatele bylo 
odesláno 17 žákovských dotazníků s příslibem uskutečnění stáží pro všechny zájemce. 
V tomto školním roce zatím proběhly 3 stáže, kterých se zúčastnili 4 žáci. 
Martin Lacman projevil zájem seznámit se s technickými obory, zejména strojírenstvím, proto navštívil firmu 
DEKRA Industrial s. r. o. 
Honza Síla a Katka Binková uvažují o sportovní kariéře, proto jejich stáž proběhla v HC ČSOB Pojišťovna Pardubice, 
a. s. 
Lenka Dvořáková by ráda pracovala v oboru zdravotnictví, její stáž byla připravena v Chrudimské nemocnici. 
Jaké jsou ohlasy účastníků? Splnily stáže jejich očekávání? Zde jsou jejich názory. 

M. Lacman: „Nebyl jsem spokojen se stáží, protože jsem se mohl jen dívat a poslouchat. Myslel jsem si, že si budu 

moci něco vyrobit. Stáž nesplnila moje očekávání. Vlastně splnila – určitě vím, že do strojírenství nepůjdu .“ 

K. Binková a J. Síla: „Byli jsme spokojeni. Když jsme přijeli do ČEZ ARENY, mohli jsme si vybrat mezi médii a grafikou. 

Zvolili jsme média. Pan Hrabal nám vysvětlil, co se bude dělat v těch médiích. Potom nás provedl halou. Zavedl nás i 

do místnosti, odkud se řídí všechny reklamní věci. Prohlédli jsme si ledovou plochu, kde se zrovna vyměňoval mantinel 

a  na druhé straně jsme viděli, jak se za plexisklem rozcvičují někteří hokejisté. Deset minut před pátou hodinou jsme 

šli pro rozpis sestav na dnešní utkání. Roznesli jsme to lidem, kteří to potřebovali, a šli jsme na místa, kde bývají 

reportéři. Pak jsme čekali, než začne zápas… Po zápase byla tiskovka. Zástupci médií se ptali, jak si oba týmy vedly, 

jestli byla spokojenost s jejich výkony, co si mysleli o způsobu hry protihráče… Na dotazy odpovídal asistent trenéra za 

Pardubice a trenér za Kladno. Po tiskovce jsme se rozhodli, že pojedeme domů, protože jsme si mysleli, že potkáme 

nějaké hokejisty. Měli jsme štěstí, cestou jsme se nechtěně srazili s Petrem Sýkorou – hráčem Pardubic. Pozdravili 

jsme se, omluvili se a šli k autu, které nás odvezlo domů.“ 

L. Dvořáková: „Byla jsem na stáži s dalšími dvěma stážisty a doprovodem v Chrudimské nemocnici. Po celou dobu 

stáže nás provázela milá vrchní sestra. Setkali jsme se s doktory i zdravotními sestrami, kteří rádi odpovídali na naše 

dotazy. Prošli jsme několik oddělení a o každém jsme se dozvěděli mnoho nových informací. Zjistila jsem, že práce 

v nemocnici je složitá, ale pracovníci ji dělají rádi, i když se k nim někteří lidé nechovají nejlépe.“ 
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